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Vragen: 
Praktische opgeleide jongeren zijn broodnodig. Er zijn mooie praktijkopleidingen in Utrecht. Toch 
krijgen we ook signalen over terugloop van het aantal leerlingen en zorgen over bezuinigingen. De 
vergrijzing en het dalend aantal kinderen maakt de noodzaak dat er voldoende jongeren kiezen 
voor praktische opleidingen des te groter.  

Dit begint al met de keuze voor de middelbare school. In Utrecht hebben we de afgelopen jaren 
steeds meer aandacht voor het MBO, maar ook VMBO basis/ kader en het praktijkonderwijs 
mogen we niet vergeten. Daarom hebben de fracties van GroenLinks, PvdA, D66 en Volt, 
EenUtrecht, Student&Starter de volgende vragen.  

1. Wij horen signalen dat het aantal leerlingen dat naar het vmbo en praktijkonderwijs daalt. 
Herkent het college dit in Utrecht en zo ja, kan zij verklaren waar dit mee te maken heeft? 

2. De dalende trend heeft gevolgen voor het onderwijs, maar ook voor het aantal praktische 
opgeleiden in onze stad. Op welke wijze zet het college zich in om te zorgen voor 
voldoende praktische opgeleiden in onze stad? 

3. Er is een campagne bezig om de opwaartse druk tegen te gaan, genaamd de 
talentenmaatschappij1. Hoe wordt bij deze campagne ingezet op het voortgezet onderwijs? 

4. In de Utrechtse onderwijsagenda staat dat er ingezet gaat worden op meer praktijkgericht 
onderwijs op HAVO/ VWO, bijvoorbeeld een praktijk-HAVO. Hoe staat het hiermee?  

5. In Utrecht zijn er minder keuze-opties voor kinderen met een VMBO basis/kader of 
praktijkadvies in vergelijking tot VMBO-TL/HAVO/VWO. Ouders en kinderen ervaren dit als 
oneerlijk. Een brede middelbare school die alle niveaus aanbiedt zou een welkome 
aanvulling zijn. Hoe kijkt het college hiernaar? En is zij hierover in gesprek met scholen? 

6. We horen van de sectorraad praktijkonderwijs2 dat er sinds enkele jaren meer leerlingen in 
het tweede of zelfs derde jaar instromen in het praktijkonderwijs en dat deze overgang 
lastig is. Herkent het college deze ontwikkeling ook in Utrecht?  

7. Enkele scholen buiten Utrecht zijn gestart zijn met pro/vmbo groepen. Gebeurt dit ook in 
Utrecht en wordt dit gestimuleerd vanuit de gemeente? 

8. Heeft het college zicht op de gevolgen die de aangekondigde onderwijsbezuinigingen3 op 
het onderwijs en meer specifiek op het praktijkonderwijs hebben? Heeft het college hierover 
contact met onderwijsinstellingen in Utrecht? 

9. Bestaan er zorgen over de continuïteit van de praktijkopleidingen in Utrecht? 
10. Is het college bereid om een lobby naar het rijk te starten naar aanleiding van de 

aangekondigde onderwijsbezuinigingen? 

 
1 Talentenmaatschappij; Zorg voor meer waardering en een gelijkwaardige positie voor het (v)mbo | gemeente Utrecht 
2 Home - Praktijkonderwijs 
3 Scholen woedend om bezuiniging: 'Enorme aderlating voor kwetsbare leerlingen' 

https://talentenmaatschappij.nl/
https://www.utrecht.nl/nieuws/nieuwsbericht-gemeente-utrecht/zorg-voor-meer-waardering-en-een-gelijkwaardige-positie-voor-het-vmbo-1
https://www.praktijkonderwijs.nl/
https://nos.nl/artikel/2564105-scholen-woedend-om-bezuiniging-enorme-aderlating-voor-kwetsbare-leerlingen


11. Heeft het college instrumenten om het praktijkonderwijs te ondersteunen? Denk aan het 
ondersteunen van vervoer bij stage, samenwerkingsprojecten zoals de City Deal of een 
warme overdracht waar deze leerlingen baat bij kunnen hebben.4 

12. Is er voldoende huisvesting beschikbaar voor praktijkonderwijs, ook gezien de bijzondere 
eisen om bijvoorbeeld vakken als houtbewerking te kunnen geven? Zijn er scholen die 
kampen met ruimtegebrek en wat doet het college om ze daarin te helpen? 

Gesteld door: 
• Maartje Vermeulen, GroenLinks 
• Hester Assen, PvdA 
• Venita Dada-Anthonij, D66 
• Linda Bode en Anton Stam, VOLT 
• Ruben Snijder en Janouke Meerveld, Student&Starter 
• Gert Dijkstra en Jurriaan Otto, EenUtrecht   

 

 

 
4 Praktijkonderwijs blij met steun Tweede Kamer - Praktijkonderwijs 

https://www.praktijkonderwijs.nl/nieuws/praktijkonderwijs-blij-met-steun-tweede-kamer/
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